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Protokół  Nr LVII/2023 
 obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego 

w dniu 29 marca 2023 roku. 
 
Obrady Sesji Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz. 10.00 w sali 103 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5. 
 
Ad. 1. Na podstawie art. 15 ust 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie 
powiatowym (Dz.U. z 2022r. poz. 1526) Przewodniczący Rady Powiatu – Jan 
Adam Kłysz otworzył LVII Sesję Rady Powiatu Kaliskiego. 
  
 Zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczyło 19 Radnych, co stanowiło 
quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 
 Przewodniczący Rady powitał zaproszone osoby uczestniczące w obradach 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 2.  Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 
3 do niniejszego protokołu).    
  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali porządek obrad wraz 
z materiałami sesyjnymi.   
 Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz udzielił głosu Staroście Kaliskiemu 
Krzysztofowi Nosalowi. 
  
 Starosta Kaliski Krzysztof Nosal w imieniu Zarządu Powiatu Kaliskiego 
zawnioskował o wprowadzenie do punktu 5 przedłożonego porządku obrad niżej 
wymienionych projektów uchwał, tj.: 
 
- do ppkt. g) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 – uchwała 
otrzymuje nowe brzmienie, 
 
- do ppkt. h) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2023 -2030 – uchwała otrzymuje nowe 
brzmienie. 

 Wobec braku innych wniosków dotyczących porządku obrad Przewodniczący 
Rady rozpoczął procedurę wprowadzenia do porządku obrad nowych projektów 
uchwał w kolejnosci zgłoszonej przez Zarząd Powiatu Kaliskiego, tj.:      
 
1) do ppkt. g) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023. 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 
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brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 19  Radnych, 19 głosami "za". 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do 
porządku obrad 19 głosami „za”. 

2) do ppkt. h) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego 
na lata 2023   – 2030. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 
brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało   19 Radnych, 19 głosami "za". 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały zmieniający uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego 
na lata 2023 - 2030 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do porządku 
obrad 19 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady zapytał o inne uwagi do porządku obrad. 

W związku z brakiem innych uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami. 
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Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami głosowało 19 Radnych,  19 głosami  
"za".   
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad LVII Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego wraz ze zmianami został przyjęty 19 głosami "za". 
  
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 22 lutego 
2023 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał. 
5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego: 
a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny, 
b) w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 
Kaliskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego za 2022 rok, 
c) w sprawie określenia planu rzeczowo – finansowego dotyczącego realizacji zadań 
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku, 
d) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej 
wśród lokalnej społeczności na temat transplantacji, 
e) w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców miejscowości Sobiesęki Pierwsze, 
Sobiesęki Drugie, Sobiesęki Trzecie, Poręby, Helenów i Joanka, 
f)w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego współdziałania 
Powiatu Kaliskiego z Miastem Kalisz przy realizacji zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej osób niepełnosprawnych, 
g) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
h) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kaliskiego na lata 2023 – 2030. 
6. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa publicznego powiatu kaliskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej. 
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie miasta 
Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2022. 
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8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad -  przyjęcie protokołu z LVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego 
z dnia 22 lutego 2023 r. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad LVI Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego był wyłożony do wglądu w Wydziale Promocji, Informacji i Obsługi 
Rady Starostwa Powiatowego w Kaliszu oraz został udostępniony w wersji 
elektronicznej w systemie eSesja. Zapytał o uwagi. W związku z brakiem uwag, 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie przedmiotowego protokołu bez 
odczytywania. 
 Za przyjęciem protokołu z obrad LVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego bez 
odczytywania głosowało 19 Radnych, 19 głosami "za". 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół z LVI Sesji 
Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 22 lutego 2023 roku został przyjęty 19 głosami 
"za". 
 
Ad. 4. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.        
  
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty 
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.   
 
 W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.    
 
 Za przyjęciem sprawozdania Starosty z realizacji uchwał głosowało 19 
Radnych, 19 głosami  "za" (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu).   
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Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji 
uchwał zostało przyjęte 19 głosami "za". 
 

Ad. 5a) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny (projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego i Budżetu i Gospodarki 
Mieniem  (opinie stanowią załączniki nr 6 i nr 7 do niniejszego protokołu). 
  
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 19 głosami "za" podjęła 
uchwałę Nr LVII/501/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości w drodze darowizny, została podjęta 19 głosami "za". 
 
Ad. 5b) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie   
przyjęcia Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu Kaliskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
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działalność pożytku publicznego za 2022 rok (projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Rozwoju Powiatu i Promocji (opinia stanowi załączniki nr 10 do 
niniejszego protokołu). 
  
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 19 głosami "za" podjęła 
uchwałę Nr LVII/502/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia 
Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu Kaliskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego za 2022 rok, została podjęta 19 głosami "za". 
 
Ad. 5c) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
określenia planu rzeczowo – finansowego dotyczącego realizacji zadań z 
zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku (projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Edukacji, Kultury i Sportu i Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinie 
stanowią załączniki nr 13  i nr 14 do niniejszego protokołu). 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz powiedział cyt.: "W tym miejscu 

chciałbym wprowadzić pewną korektę, którą przygotuję przed podpisaniem tej uchwały. Otóż 

jest to kwestia położenia punktu w poszczególnych paragrafach. W uchwale mamy najpierw 

znak paragrafu, potem kropkę, potem jedynkę. Tak też przy paragrafie drugim, paragrafie 

trzecim i paragrafie czwartym jest, a układ powinien być odwrotny - najpierw znak paragrafu, 
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potem numer porządkowy, a potem dopiero kropka." 

  
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 19 głosami "za" podjęła 
uchwałę Nr LVII/503/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie określenia planu 
rzeczowo – finansowego dotyczącego realizacji zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych finansowanych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku, 
została podjęta 19 głosami "za". 
 
Ad. 5d) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej wśród 
lokalnej społeczności na temat transplantacji (projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 
w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały został wypracowany 
i przyjęty na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że popiera ideę zwiększania 
świadomości społecznej na temat transplantacji. Przewodniczący Rady zwrócił się z 
prośbą do Radnych Powiatu, aby przyjęli ww. projekt uchwały jednogłośnie oraz do 
Starosty Kaliskiego, aby po podjęciu przedmiotowej uchwały rozpropagować ją 
wśród mieszkańców Powiatu Kaliskiego. 
 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 19 głosami "za" podjęła 
uchwałę  Nr LVII/504/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu). 
 



8 

 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej wśród lokalnej społeczności na 
temat transplantacji , została podjęta 19 głosami "za". 
 
Ad. 5e) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
rozpatrzenia petycji mieszkańców miejscowości Sobiesęki Pierwsze, 
Sobiesęki Drugie, Sobiesęki Trzecie, Poręby, Helenów i Joanka (projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały 
w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały został wypracowany 
i przyjęty na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
  
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska w nawiązaniu do przedmiotowego projektu uchwały 
powiedziała cyt.: "Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Panie i Panowie Radni znamy 

temat, wałkujemy go od jakiegoś czasu, to miejscowości z mojej Gminy Szczytniki, które na 

dzień dzisiejszy pozbawione są w ogóle transportu. Uściślając transport będzie do 31 marca. 

Dzisiaj zawisła taka karteczka na tablicy ogłoszeń, ponieważ zmarł Pan Przewoźnik i taką 

decyzję firma podjęła, także wszystkie te miejscowości zostaną wykluczone w ogóle z 

transportu. Niedawno trwała debata, żebyśmy tutaj próbowali rozpocząć proces tworzenia 

Związku, który miałby na celu uporządkować ten transport, ale to jest proces, Proszę Państwa 

długotrwały i mieszkańcy zostaną od dnia 1 kwietnia bez autobusu żadnego do szkoły, do 

pracy. Dlatego ja zwracam się z ogromną prośbą, bo jest to chyba w gestii zarówno Starostwa, 

jak i Gminy Szczytniki, abyście Państwo się porozumieli i coś jakby zadziałali w tej sprawie, 

żeby ludzie Ci mieli możliwość dojazdu do szkoły, do pracy, do lekarza. Nie może być tak, że 

w XXI wieku ktoś jest zupełnie wykluczony transportowo, że nie ma żadnego, żadnej 

możliwości. Dziękuję bardzo." 

 Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 19 głosami "za" podjęła 
uchwałę  Nr LVII/505/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu). 
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Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej wśród lokalnej społeczności na 
temat transplantacji , została podjęta 19 głosami "za". 
 
 Ad. 5f) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego współdziałania 
Powiatu Kaliskiego z Miastem Kalisz przy realizacji zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych (projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Edukacji, Kultury i Sportu i Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinie 
stanowią załączniki nr 21 i nr 22 do niniejszego protokołu). 
  
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 19 głosami "za" podjęła 
uchwałę Nr LVII/506/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu). 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie określenia planu 
rzeczowo – finansowego dotyczącego realizacji zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych finansowanych ze środków 
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Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku, 
została podjęta 19 głosami "za". 
 
Ad.5g) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023 (uchwała w pierwszym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą 
elektroniczną w dniu 24 marca br. (uchwała w nowym brzmieniu stanowi załącznik nr 
25 do niniejszego protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 

Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, przy 19 głosach "za" podjęła 
uchwałę Nr LVII/507/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2023 rok w nowym brzmieniu została podjęta 19 głosami "za". 

Ad. 5h) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2023 -2030 (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu). 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, projekt uchwały w nowym brzmieniu drogą 
elektroniczną w dniu 24 marca br. (projekt uchwały w nowym brzmieniu stanowi 
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu). Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał 
opinię pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik 
nr 30 do niniejszego protokołu). 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, przy 19 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr LVII/508/2023  (uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu) 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na 
lata 2023 -2030  w nowym brzmieniu, została podjęta 19 głosami "za". 

Ad.6. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 
Pożarnej o stanie bezpieczeństwa publicznego powiatu kaliskiego w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotową informację 
w materiałach sesyjnych; przedmiotowa informacja była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego i została przez tą Komisję przyjęta. 

W tym momencie salę obrad opuścił Radny Błażej Wojtyła. Od tego momentu 
w obradach uczestniczy 18 Radnych. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Kubasikowi. 
 Radny Krzysztof Kubasik podziękował obecnemu na sali Zastępcy 
Komendanta Miejskiego PSP st. kpt. Damianowi Knop za bardzo dobrą współpracę 
między Państwową Strażą Pożarną a strażakami z OSP, za liczne szkolenia, które 
umożliwiają Ochotniczej Straży Pożarnej podnosić kwalifikacje oraz za trud 
codziennej pracy i zaangażowanie w wykonywane obowiązki. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 
 Radna Alicja Łuczak dołączyła się do podziękowań dla Państwowej Straży 
Pożarnej w Kaliszu. Następnie Radna zapytała czy strażacy z PSP Kalisz są 
przeszkoleni i przygotowani w kierunku gaszenia pożaru samochodu elektrycznego 
oraz czy możliwy jest pożar paneli fotowoltaicznych na farmie fotowoltaicznej. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Zastępcy Komendanta Miejskiego PSP st. 
kpt. Damianowi Knop. 
  Zastępca Komendanta Miejskiego PSP w nawiązaniu do pytania Radnej Alicji 
Łuczak poinformował, iż w Powiecie Kaliskim nie występują w chwili obecnej pożary 
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samochodów elektrycznych, gdyż funkcjonują one od niedawna i są jeszcze nowe, 
prosto z salonów samochodowych. Następnie Zastępca Komendanta omówił 
procedurę gaszenia pożaru samochodu elektrycznego oraz poinformował, iż 
Komendant Głowny Straży Pożarnej przekazał szczegółowe wytyczne dotyczące 
gaszenia pożaru aut elektrycznych. Następnie Zastępca Komendanta w kwestii 
pożarów farm fotowoltaicznych poinformował, iż większe farmy fotowoltaiczne muszą 
posiadadać pozwolenia na budowę oraz muszą być zgłoszone do Państwowej Straży 
Pożarnej. Na chwilę obecną na terenie Powiatu Kkaliskiego nie było pożaru farmy 
fotowoltaicznej, Zastępca Komendanta poinformował, że pożary paneli 
fotowoltaicznych częściej pojawiają się na dachach domów jednorodzinnych ze 
względu na ograniczoną wentylację. Dalej Zastępca Komendanta podziękował za 
liczne podziękowania ze strony Radnych Powiatu Kaliskiego oraz podziękował 
Radzie Powiatu za pomoc w realizacji ustawowych zadań Państwowej Straży 
Pożarnej. 
 Przewodniczący Rady udzielił  głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi 
Nosalowi. 
 Starosta Kaliski w odniesieniu do przedmówców poinformował, iż na terenie 
Powiatu Kaliskiego nie ma jeszcze dużych farm fotowoltaicznych. Starosta podkreślił 
cyt.: "Wszystkie odnawialne źródła są nam szalenie potrzebne, bo wpływają na cenę energii 

i na zabezpieczenie energetyczne". 

 Przewodniczący Rady udzielił  głosu Radnemu Dariuszowi Korczyńskiemu. 
 Radny Dariusz Korczyński jako Przewodniczący Komisji Infrastruktury i 
Porządku Publicznego podziękował Zastępcy Komendanta PSP w Kaliszu za 
organizację licznych szkoleń dla strażaków z OSP i za bardzo dobrą dotychczasową 
współpracę. 
 W dalszej części Radny Dariusz Korczyński oraz Starosta Kaliski Krzysztof 
Nosal poruszyli tematy dotyczące odnawialnych żródeł energii – programy OZE oraz 
techniczne kwestie związane z energią produkowaną przez panele fotowoltaiczne. 
  
 Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowej informacji. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych, 18 głosami "za" przyjęła 
Informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa publicznego powiatu kaliskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej (informacja stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu). 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur Szymczak 

BRAK GŁOSU (1) 
Błażej Wojtyła 
NIEOBECNI (2) 
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Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa publicznego powiatu 
kaliskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej, została przyjęta 18 głosami 
„za”. 

Ad.7. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – 
weterynaryjnego na terenie miasta Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2022. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotową informację 
w materiałach sesyjnych; przedmiotowa informacja była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego i została przez tą Komisję przyjęta. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad 
przyjęciem przedmiotowej informacji. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 18 Radnych, 18 głosami "za" przyjęła 
Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie miasta 
Kalisza i powiatu kaliskiego za rok 2022 (informacja stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu). 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska,  Artur Szymczak 

BRAK GŁOSU (1) 
Błażej Wojtyła 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Czapski,  Bogusław Szczepaniak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o stanie bezpieczeństwa 
sanitarno – weterynaryjnego na terenie miasta Kalisza i powiatu kaliskiego za 
rok 2022, została przyjęta 18 głosami „za”. 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska zabrała głos i złożyła na ręce Przewodniczącego 
Rady pisemną interpelację dotyczącą wyrównania i utwardzenia pobocza drogi 
powiatowej Marchwacz – Mroczki Wielkie (przedmiotowa interpelacja stanowi 
załącznik nr 34 do niniejszego protokołu). 
 Przewodniczący Rady udzielił  głosu Radnemu Dariuszowi Korczyńskiemu. 
 Radny Dariusz Korczyński przypomniał o wykonaniu brakującej nakładki w  m. 
Dzierzbin. 
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Ad. 9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
  
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska odczytała oświadczenie cyt.: „Święto Powiatu 

zapoczątkowało obchody jubileuszu 25 lecia powstania samorządów w naszym kraju. 

Samorząd to najbardziej demokratyczna forma zarządzania państwem i cieszy fakt, że 

możemy taki jubileusz świętować. Podczas uroczystości nie mogłam, ale teraz mogę zawołać 

wzorem obywateli Ukrainy - Rzeczpospolita Polska niech żyje Rzeczpospolita, Polska i Polacy. 

Ludzie o wielkich sercach niosący pomoc, nie tylko w czasie wojny na Ukrainie, ale podczas 

klęsk żywiołowych i konfliktów zbrojnych w wielu częściach świata Chciałabym podziękować 

za wyróżnienie dla KGW Okupniczanki, to wyróżnienie to symboliczne podziękowanie dla 

setek kobiet zrzeszonych w Kołach Gospodyń Wiejskich i nie tylko w naszym powiecie i poza 

nim, które organizowały kiermasze dla małej chorej na SMA Jagódki z Gminy Szczytniki. 

Wśród nas jest też ktoś, komu należy się wyróżnienie i podziękowanie, kto był z Jagódką od 

początku, aż do momentu otrzymania cennego leku. Mówię o panu Wicestaroście Zbigniewie 

Słodowym. Tak właśnie Pan Zbyszek był dobrym Aniołem i jest dobrym Aniołem Jagódki i 

musiałam to Państwu powiedzieć, ponieważ w wielu jakby działaniach towarzyszyłam 

również. Także dziękuję mu za to całym sercem, Panie Starosto może na następnym Święcie 

Powiatu my Radni będziemy mogli choć na chwilę znaleźć się na scenie i przywitać 

zaproszonych gości i poczuć się bardziej gospodarzami tego przedsięwzięcia. I na sam koniec 

z całego serca życzę Ukrainie zwycięstwa, wolności i pokoju i niech im Pan Bóg błogosławi".
  

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Henrykowi Kurkowi. 

 Radny Henryk Kurek przekazał informacje na temat zdrowia Komendanta 

Miejskiego Policji w Kaliszu. Następnie Radny zwrócił się z ponowną prośbą w 
sprawie realizacji ścieżki w m. Sierzchów oraz zwrócił uwagę, iż chodnik na odcinku 
Zduny - Pałac w Tłokini Wielkiej wymaga remontu. Dalej Radny przypomniał swoje 
starania oraz Przewodniczącego Rady Jana Adama Kłysza na rzecz kolejki 
wąskotorowej i PKS-u.  Radny Henryk Kurek poinformował także, że na Dniu Kobiet 
w Opatówku nie otrzymał głosu i nie mógł przemawiać. 
  Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi 
Nosalowi. 
 Starosta Kaliski odniósł się do wypowiedzi Radnej Alicji Skrzybalskiej               i 
poinformował: 

– w kwesti większego udziału Radnych Powiatu na Święcie Powiatu – przyjmuje 
wniosek do realizacji, 

– odnośnie zabierania głosu na Święcie Powiatu Kaliskiego – cyt. "Zawsze 
mamy problem z czasem, iż Święto Powiatu trwa zbyt długo", 

– w odniesieniu do zbiórki na chorą Jagodę – podsumował wielką pracę i 
działania Wicestarosty Kaliskiego Zbigniewa Słodowego na rzecz zbióki na 
chorą dziewczynkę. Następnie podsumował całą akcję i podziękował 
pracownikom Starostwa Powiatowego i Radnym Powiatu Kaliskiego za 
okazaną pomoc dla chorej Jagody. 

 Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz i w odniesieniu 
do większego udziału Radnych Powiatu na Święcie Powiatu Kaliskiego powiedział 
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cyt.: "Przyjmuje wraz z Panem Starostą jako organizatorzy tej uroczystości to 
wyzwanie i z pewnością na następnym Święcie Powiatu Państwo Radni nie ma 
przeciwwskazań, myślę, że te 10 sekund, 15 sekund powitania wspólnego ubogaci 
jeszcze bardziej do nasze Święto". Następnie Przewodniczący Rady w kwesti zbiórki 
na chorą Jagodę powiedział, iż jest to ogromny sukces mieszkańców Powiatu 
Kaliskiego, że udało się zabrać tak ogromną kwotę. Przewodniczący Rady w imieniu 
Radnych Powiatu podziękował Wicestaroście Kaliskiemu Zbigniewowi Słodowemu i 
pracownikom Wydziału Promocji, Informacji i Obsługi Rady za szczególne 
zaangażowanie na rzecz zbiórki dla chorej Jagody. Dalej Przewodniczący Rady zaprosił 

zebrane osoby w sali na następujące wydarzenia: 

- targi ogrodnicze w Opatówku w dniach 29-30 kwietnia 2023 r., 

- 350 – lecie śmierci Ojca Augustyna Kordeckiego z Iwanowic, uroczystości w Iwanowicach 

odbędą się w dniu 20 maja 2023 r., 

- Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 26 kwietnia 2023 r. 
 
Ad. 10. Zamknięcie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął 
LVII Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 29 marca 2023 roku. 
Obrady LVII Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz. 11.28.    
 
        Przewodniczył : 
 
      Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego 
       u/-/ Jan Adam Kłysz 
 
Protokół sporządziła :   
 
Dorota Kubiak 


